

**【Latin America】 Septmber 9,2017**

**Solidarity with Venezuelan People**

Japan AALA sent following Message of Solidarity to Peace Dialogue Meeting which was held in Caracas middle of September.

On behalf of the Japan Asia-Africa-Latin America Solidarity Committee (Japan AALA), I am sending this sincere greeting of solidarity to everyone who participated in the meeting of "Message to the citizens of the world – Dialogue for Peace, Sovereignty and Democracy in Venezuela".

Having inherited the spirit of the Bandung Conference and being an observer organization of Non-Aligned Countries movement, we are working for non-nuclear, non-aligned and neutral Japan, embracing protection of the right of self-determination of all countries. In this course, we are encouraged by and share solidarity with the people of Latin America including Venezuela who are fighting for being independent from the backyard of the United States and moving forward to social reformations. Standing on such position, we cannot accept the intensifying interference and pressure on Venezuela in recent years by the United States and also form international organizations and countries that are tuned with the United States. In particular, we denounce such actions taken by Trump administration as openly threatening with military intervention and using economic and financial blockade to the country, because we consider these are attacks to people of the world seeking peace and progress.

We are confident that the economic and political crisis faced by Venezuela must be and can be solved by Venezuelan citizens themselves abided by dialogue and democratic processes. We oppose to any external interference or pressure to Venezuela, and we hold strong solidarity with everyone fighting to keep Venezuela's sovereignty and peace, defend democracy, overcome economic crisis and accomplish improved living of the country. We wish that the conference will contribute to the progress of the fight.

Yasuhiro Tanaka,  
President of Board of Directors  
International Director  
Japan Asia-Africa-Latin American Solidarity Committee

**Mensaje solidario a la Jornada Mundial Todos somos Venezuela: Diálogo por la Paz, la Soberanía y la Democracia Bolivariana.**

Tokio, septiembre 2017

En nombre del Comité Japonés de Solidaridad con Asia, África y América Latina, queremos hacer llegar a ustedes, participantes a este importantísimo encuentro, nuestros saludos solidarios cordiales.

Nosotros, que heredamos el espíritu de la Conferencia Bandung, como organización observador del Movimiento de los Países No Alineados, izamos la bandera por la defensa del derecho de autodeterminación de todos los pueblos, y nos dedicamos a la realización de un Japón, No Nuclear, No Alineado y Neutral. A la vez, contendemos por la consolidación de la solidaridad con las luchas de los pueblos latinoamericanos y el pueblo venezolano que aspiran la independización desde el patio trasero de los Estados Unidos de América y promueven la transformación social. A su vez las luchas de ustedes nos han animado en nuestras tareas.

Por lo tanto, para nosotros es resueltamente no permisible las injerencias y presiones a Venezuela desplegadas cada vez más fuertemente en los últimos años por los EUA, e instituciones internacionales y países aliados. Sobre todo, condenamos contundentemente a la amenaza por la intervención militar y las medidas de la sanción económica y financiera impuesta por la Administración de Trump que constituye un ataque contra todas las fuerzas por la paz y el progreso del mundo.

Estamos seguros de que la crisis económica y política con que Venezuela se enfrenta se debe y se puede resolver solo por el diálogo y proceso democrático del pueblo venezolano. Ratificamos nuestra solidaridad con ustedes que se oponen a la injerencia y presión exterior y tratan de defender la democracia, y superar la crisis económica y el mejoramiento de las condiciones de la vida, así como esperamos que este encuentro logre el avance de esa lucha.

Yasuhiro Tanaka

Presidente de la Junta Directiva del Comité Japonés de Solidaridad con Asia, África y América Latina (Japan AALA)

Jefe del Departamento de Japan AALA